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Vîlceanu, despre masurile de sprijin: Unde ne vom opri? O sa ajungem în final sa

platim tot pentru toata lumea, ceea ce ar fi ireal

Guvernul va veni cu masuri suplimentare în privinta preturilor la gaze si energie, dar unde ne vom opri,

pentru ca mi se pare ca intram într-o spirala care nu se mai termina niciodata si întotdeauna va mai fi

cineva pe care ai uitat sa îl ajuti, a afirmat, joi, ministrul Investitiilor si Proiectelor Europene, Dan

Vîlceanu, într-o conferinta de presa.

 

"Este evident ca statul român trebuia sa faca ceva în ceea ce priveste cresterea preturilor la energie si gaze. A

existat o lege pe care a votat-o toata lumea în Parlament. Acum înteleg ca nu mai e de ajuns acea lege si ca trebuie

venit cu alte masuri. Vom gândi si vom vedea în Guven si alte masuri, dar trebuie sa ne punem si o întrebare, o

întrebare serioasa: Unde ne vom opri? Pentru ca nevoi are toata lumea si daca începem sa discutam pe fiecare

domeniu în parte ... De exemplu l-am vazut pe ministrul Agriculturii care, pe buna dreptate, este îngrijorat cu

privire la producatorii din agricultura, sunt convins ca ministrul IMM-urilor va veni si va spune 'Dar si IMM-urile

au probleme în legatura cu situatia asta', va veni un alt ministru, cel de la Cultura, care va spune 'Ştiti, teatrele,

celelalte institutii de cultura si ele platesc energie si gaze, trebuie ajutate si acelea'. Tocmai de aceea va spun: cred

ca ar trebui prima data sa se discute - dar bine e o discutie pe care o vom face în Guvern - ce vrei, care sunt

categoriile care au nevoie de un ajutor, pentru ca pâna la urma, la începutul discutiei, când am adoptat acea lege,

toata lumea a fost de acord ca trebuie ajutata în primul rând populatia si dupa aceea vezi cum poti ajuta economia

si companiile. Dar, totusi, întrebarea mea ramâne: unde ne vom opri, pentru ca mi se pare ca intram într-o spirala

care nu se mai termina niciodata. Întotdeauna va mai fi cineva pe care ai uitat sa îl ajuti", a sustinut Vîlceanu.

 

Întrebat daca România va cere ajutorul Comisiei Europene în privinta facturilor la energie, seful de la Fonduri

Europene a precizat ca este o discutie pe acest subiect initiata de pe vremea când era ministru al Finantelor.

 

"Exista o discutie legata de preturi chiar de pe vremea când eram la Finante si am semnat atunci o declaratie

comuna împreuna cu alti ministri de Finante si ai Economiei legata tocmai de aceasta problema a preturilor la

energie si gaze si evident ca se cauta solutii. Dar solutia trebuie pâna la urma sa fie una obiectiva si care nu se

schimba de la zi la zi. Trebuie sa te opresti undeva, pentru ca pâna la urma nu poti plati la nesfârsit si pentru toata

lumea factura la energie. Nu cred ca e normal si nu cred ca cineva si-a pus obiectivul de a ajunge într-o asemenea

situatie. E o situatie de-a dreptul care poate parea utopica la un moment dat. Nu poti plati facturile tuturor. Şi

pentru cât timp? Şi înca ceva. Ok, vrem sa oferim bani populatiei sau companiilor sa plateasca factura. Foarte bine.

Fa-o pentru toti si atunci nu mai exista aceasta discutie. Ne permitem sa o facem pentru toti?", a sustinut el.

 

De asemenea, Dan Vîlceanu a atras atentia ca situatia din piata de energie nu a fost creata de un anumit ministru

sau partid politic, ci este una cu care se confrunta toata lumea.

 

"Eu cred ca ar trebui sa ne oprim din a avea puncte de vedere politice si am vazut inclusiv cereri de demisie din

partea unor colegi din Guvern sau din Coalitia asta PNL-PSD-UDMR, având în vedere ca e o situatie pe care nu a

creat-o un ministru sau nu a creat-o un alt partid politic. E o situatie complicata pe care o are toata Europa, toata

lumea, la care noi trebuie sa venim cu raspunsuri serioase. Daca raspunsul este de exemplu ca pot din aprilie sa vin

cu o masura, iar celalalt coleg de Coalitie îmi spune ca de ce din aprilie, fa-o din februarie...asta nu cred ca este o

modalitate serioasa si constructiva de a rezolva problema preturilor la energie si gaze", a mentionat seful de la

MIPE.

 

Întrebat care va fi pozitia PNL daca PSD va cere ca aceste masuri de sprijin sa fie aplicate de la 1 februarie, si nu

de la 1 aprilie, acesta a raspuns: "Pozitia noastra a fost foarte clara si a fost exprimata de ministrul Energiei cu

privire la masurile care se pot lua, dupa o discutie pe care a avut-o cu premierul si cu alti ministri de la PSD".
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"Tocmai de aceea, având în vedere discutia asta, mi se pare cel putin nepotrivit ca ulterior sa vezi alti oameni din

PSD care vin si spun altceva si cer masuri si mai populiste decât cereau pâna acum si în fiecare zi te trezesti cu

înca unul care îti spune ca trebuie sa dam mai mult si trebuia sa fie facuta mai repede. Pâna la urma, stiti foarte

bine ca lucrurile acestea trebuie gândite, cântarite bine si în momentul în care ministrul de resort vine si anunta

deciziile el sa fie sprijinit de întreg Guvernul, nu numai de o parte a Guvernului", a adaugat el.

 

Ministrul a reiterat ca trebuie sa ne punem întrebarea ''Unde ne vom opri", dupa ce un jurnalist a vrut sa stie daca

putem sa discutam cu Comisia Europeana posibilitatea plafonarii pretului la combustibili, pe modelul adoptat de

Ungaria.

 

"Tocmai de aceea va spuneam ca exista aceasta întrebare pe care eu am pus-o mai devreme: Unde ne vom opri?

Era clar ca va începe discutia si despre preturile la carburanti: si aici, iarasi, trebuie sa venim cu ajutor pentru

populatie sa poata sa plateasca pretul la combustibil. Nu poate functiona asta la nesfârsit. Tocmai de asta va

spuneam ca este imposibil sa poti gândi scheme de ajutor pentru energie, pentru gaze, pentru carburanti, pentru

produse de baza etc. O sa ajungem în final sa platim tot pentru toata lumea, ceea ce este de-a dreptul ireal. Cum

poti sa gândesti asa? Trebuie gândita o schema foarte clara, cu masuri foarte clare. Ele au fost anuntate si nu

înteleg de ce exista aceasta spirala în care am intrat, o spirala prin care fiecare vine cu o propunere si mai adauga o

categorie de oameni care trebuie ajutati", a încheiat acesta. 
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